

fera remise aux Cours de Justice de l'Amirauté de la Grande Bretagne, conformément aux Regles établies parmi toutes les Nations, de sorte que la Validité des dites Prises, entre les Nations *Britannique* et *Espagnole*, sera décidée et jugée selon le Droit des Gens, et selon les Traités dans les Cours de Justice de la Nation qui aura fait la Capture.

*Article XVI.*

Sa Majesté *Britannique* fera demolir toutes les Fortifications que Ses Sujets pourront avoir erigées dans la Baye de *Honduras* et autres Lieux du Territoire de l'*Espagne*, dans cette Partie du Monde, quatre Mois après la Ratification du Traité Definitif : Et Sa Majesté *Catholique* ne permettra point à l'avenir que les Sujets de Sa Majesté *Britannique*, ou leurs Ouvriers soient inquiétés ou molestés, sous aucun pretexte que ce soit, dans leur Occupation de couper, charger, et transporter, le Bois de Teinture, ou de *Campêche* ; Et pour cet Effet, ils pourront bâtir sans Empêchement, et occuper sans Interruption, les Maisons et les Magazins, qui sont necessaires pour eux, pour leurs Familles, et pour leurs Effets ; Et Sa dite Majesté *Catholique* leur assure, par cet Article, l'entiere Jouissance de ce qui est stipulé ci-dessus.

*Article*

*be referred to the Courts of Justice of the Admiralty of Great Britain, conformably to the Rules established among all Nations, so that the Validity of the said Prizes, between the British and Spanish Nations, shall be decided and judged, according to the Law of Nations, and according to Treaties, in the Courts of Justice of the Nation, who shall have made the Capture.*

*Article XVI.*

*His Britannick Majesty shall cause all the Fortifications to be demolished, which His Subjects shall have erected in the Bay of Honduras, and other Places of the Territory of Spain in that Part of the World, four Months after the Ratification of the Definitive Treaty : And His Catholick Majesty shall not, for the future, suffer the Subjects of His Britannick Majesty, or Their Workmen, to be disturbed, or molested, under any Pretence whatsoever, in their Occupation of Cutting, Loading, and carrying away Logwood ; and for this Purpose, they may build without Hindrance, and occupy without Interruption, the Houses, and Magazines, necessary for them, for their Families, and for their Effects ; and His said Catholick Majesty assures to them, by this Article, the entire Enjoyment of what is above stipulated.*

*Article*